

Биография

Саюткин Юрий Сергеевич родился 19 октября 1972 года в городе Баку. В 1989 году с отличием закончил специальную музыкальную школу №35 имени Г.Г Шароева в классе заслуженного работника культуры Азербайджана Г.П. Брейкина.

В 1995 году с отличием закончил Бакинскую Музыкальную Академию имени Уз. Гаджибейли в классе заслуженного педагога Азербайджана А. Ф. Векиловой.

С 1996 по 1999 год ассистент-стажер в классе народного артиста СССР и Азербайджана профессора Ф.Ш. Бадалбейли.

В 1996 году удостоен звания лауреата первой премии на республиканском конкурсе «Лучший пианист года» (Баку 1996 г.)

С 1997 года вел преподавательскую деятельность в качестве ассистента профессора Ф.Ш. Бадалбейли.

С 1999 года преподаватель по классу специального фортепиано на кафедре №1 Бакинской Музыкальной Академии имени Уз. Гаджибейли.

С 2004 года старший преподаватель Бакинской Музыкальной Академии.

С 2005 года на контрактной основе ведет преподавательскую деятельность в Анталийской Государственной консерватории средиземноморского университета Акдениз. (Анталья, Турция)

В 2011 году защитил диссертацию на соискание ученой степени доктора философии.

В 2012 году получил ученую степень доктора философии по искусствоведению.

В 2017 году решением научного совета Высшей Аттестационной комиссии Азербайджанской Республики получил звание доцента

В 2018 году на основании решения Высшей Аттестационной комиссии Турецкой Республики удостоен звания доцента.

Со времени учебы и по настоящий момент ведет активную концертную деятельность в разных странах.

Ю. Саюткин участник многочисленных международных музыкальных фестивалей в Азербайджане, Турции, России, Узбекистане, Грузии, Украине и других странах. А также является членом жюри международных и республиканских конкурсов пианистов в России, Турции, Болгарии и Азербайджане.

Ю. Саюткин является автором методических работ в области фортепианной музыки и автором научных статей, опубликованных в различных журналах.

Кроме того, Ю. Саюткин является участником международных научных конференций в России и Азербайджане.

Biography

Yuriy Sergeyeovich Sayutkin was born on October 19, 1972 in Baku. In 1989, he graduated with honours from the Music School № 35 named after Georgi Sharoev (in a piano class of Merited Culture Figure of Azerbaijan G.P. Breykin)

In 1995, Y.Sayutkin graduated with honours from the Baku Academy of Music named after Uzeyir Hajibeyov. During his undergraduate studies, Yuriy Sayutkin had his piano lessons from the honoured teacher of Azerbaijan A. Vekilova.

From 1996 to 1999 Yuriy Sayutkin had his internship in the piano class of National Artist of the USSR and Azerbaijan Prof. F. Badalbeyli.

In 1996, Yuriy Sayutkin became the winner of the first prize of the National Competition "Best Pianist of the Year" (Baku, 1996).

From 1997 onwards, Yuriy Sayutkin worked as an assistant teacher of Prof. F. Badalbeyli.

From 1999, Yuriy Sayutkin worked as a piano teacher in the Piano Department of the Baku Academy of Music named after U.Hajibeyov. In 2004, Yuriy obtained the position of a senior teacher in the Baku Academy of Music.

From 2005 up to the present day, Y. Sayutkin has been working as a piano teacher on a contract basis in the Antalya State Conservatory of Akdeniz University (Antalya, Turkey).

In 2011, Yuriy Sayutkin accomplished his Doctor's Dissertation and in 2012 he received a Ph.D. in Art History.

In 2017, by the decision of the Scientific Council of the Higher Attestation Commission of Azerbaijan, Y.Sayutkin received the title of Associate Professor.

In 2018, by the decision of the Higher Attestation Commission of the Republic of Turkey, Yuriy Sayutkin was awarded the title of Associate Professor.

Since his school years and to the present time, Yuriy Sayutkin has had a wide range of piano concerts worldwide.

Y. Sayutkin is a participant in numerous international music festivals in Azerbaijan, Turkey, Russia, Uzbekistan, Georgia, Ukraine, and other countries. He has also been a member of the jury of international and national piano competitions in Russia, Turkey, Bulgaria and Azerbaijan.

Y. Sayutkin is the author of manuals in the field of piano music and the author of scientific articles published in various magazines.

Also, Y. Sayutkin has participated in international scientific conferences in Russia and Azerbaijan.